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Jaarverslag 2022   
____________________________________________________________________ 
 

Bestuur  
 
In 2022 was het gelukkig weer mogelijk fysiek bijeen te komen, als gevolg van het afschalen van de  
coronamaatregelen. In de voorgaande jaren was gebleken dat het digitaal vergaderen als een 
verarming werd ervaren ten opzichte van face-to-face contact. In totaal kwam het bestuur in het 
verslagjaar acht keer bijeen in het Pomphuis. Daarnaast werd via de mail en WhatsApp frequent  
contact met elkaar gehouden.  
 
In juni werd Jaap van Donge aan de ALV voorgedragen als nieuw bestuurslid van de vereniging, belast 
met de commissie Communicatie. De ALV stemde in met deze benoeming 
De bestuurstermijn van Louis Goulmy (Pomphuis) was in juni verstreken. Louis was niet voor een 
nieuwe bestuurstermijn beschikbaar. Omdat het bestuur had besloten dat de dagelijkse coördinatie 
van het Pomphuis buiten het bestuur kan plaatsvinden is geen nieuw bestuurslid Pomphuis 
benoemd.  
In oktober heeft Jaap van Donge om hem moverende redenen besloten het bestuur te verlaten. 
Daarna heeft Harry Opheikens namens de commissie Communicatie de bestuursvergaderingen 
bijgewoond, vooruitlopend op een formele benoeming als bestuurslid door de ALV in 2023. 
 
Per 31 december 2022 bestond het bestuur uit Wim Gohres (voorzitter), Willem Jan Wiebosch 
(secretaris), Alexander Koopman (penningmeester), Tonny Klink (Karakterbehoud) en Ellen Kerkvliet 
(HeerlijkHeden). 
De bestuursleden ontvangen geen bezoldiging voor hun werkzaamheden. 

 
Ledenbijeenkomsten 
Op 23 juni vond de Voorjaarsbijeenkomst plaats in de Oude Kerk van Heemstede.  
De avond bevatte de volgende onderdelen: 
- Ledenvergadering en mededelingen van het bestuur  
- Presentatie over het thema verduurzaming van monumentale gebouwen 
Lezing: Thema Verduurzaming van monumenten 
Spreker was Jeroen Twisk, adviseur Monumentenzorg en Duurzaamheid bij MooiSticht in de 
provincie Utrecht. Jeroen ging onder meer in op de vraag hoe verduurzaming zich verhoudt tot het 
bewaren van het monumentale karakter van die gebouwen en wat de bouwtechnische en 
bouwfysische gevolgen zijn. Vele vormen van isolatie passeerden de revue: muurisolatie, dakisolatie, 
glasisolatie enz. Maar ingrepen mogen monumentale elementen van een gebouw niet aantasten, en 
moeten zo veel mogelijk reversibel zijn. 
 
De Najaarsbijeenkomst was op 10 november in Het Trefpunt in Bennebroek.  
De avond bevatte de volgende onderdelen: 
 - Mededelingen van het bestuur  
 - Begroting en contributie voor het jaar 2023 
 - Vooruitblik op het komende jaar 
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 - Feestelijke foto’s uit de historie van Heemstede en Bennebroek, in het kader van ons 75-
 jaar jubileum, gepresenteerd door Jaap Verschoor. 
 
Onze oud-voorzitter Peter van Wingerden hield een lezing over Dirck Volckertszoon Coornhert, die 
500 jaar geleden werd geboren in 1522. Vervolgens liet Peter het grote aantal activiteiten zien dat in 
de loop van het jaar in het kader van de Coornhert herdenking was georganiseerd door de Coornhert 
Stichting (waarvan hij een van de bestuursleden is). 

 
Ontwikkeling ledenbestand 2022 

In de loop van het jaar konden 88 nieuwe leden worden ingeschreven. Anderzijds werd vanwege 
natuurlijk verloop en opzeggingen het lidmaatschap van 81 personen beëindigd.  
De HVHB had per ultimo 2022 1331 leden.  

  
Commissies 
 
Jubileumcommissie 
Het jaar 2022 stond voor een belangrijk deel in het teken van het 75-jarig bestaan van de vereniging. 
In verband daarmee zijn er enkele bijzondere activiteiten georganiseerd. Reeds in 2020 en begin 
2021 had een speciaal ingestelde commissie enkele ideeën opgesteld, maar eind 2021 is een deels 
nieuw samengestelde commissie aan het werk gegaan. Leden van deze commissie waren:  
Ruud Bannink, Chris Gohres, Ellen Kerkvliet, Machteld Lokere, Harry Opheikens, Jaap Verschoor,  
Gerry Weijers. 
 
Wie niet in de commissie zaten, maar wel een belangrijke rol hebben gespeeld bij de samenstelling 
van de tentoonstellingen, waren Theo Out, Petra Smit en Rob Hinse. 
 
Wie wilden we met de jubileumactiviteiten bereiken? 
Grofweg hadden we vier doelgroepen: 
 - de eigen leden 
 - het veld waarin de HVHB opereert (politiek, zusterverenigingen, erfgoedwereld) 
 - de inwoners van Heemstede en Bennebroek 
 - en als vierde doelgroep: de eigen vrijwilligers 
 
Wat wilden we bereiken? 
(Meer) betrokkenheid van de doelgroepen bij de vereniging en / of de activiteiten van de vereniging, 
en dat alle doelgroepen aan het eind van het jaar zeggen: 'Wat is de HVHB toch een geweldige club!' 
 
Wat hebben we gedaan, en wat waren de resultaten? 
In het voorjaar zijn er drie tentoonstellingen georganiseerd: 
- in het raadhuis van Heemstede (met name foto’s die de ontwikkeling van wijken in Heemstede 

de afgelopen 75 jaar in beeld brengen); 
- in het Pomphuis (foto’s en voorwerpen over het culturele en sportieve leven in Heemstede sinds 

1947); 
- in het Centraal Servicepunt Bennebroek (vm Franciscusschool; met name die de ontwikkeling 

van wijken in Bennebroek de afgelopen 75 jaar in beeld brengen). 
Het aantal bezoekers aan de tentoonstellingen hebben we niet exact bij kunnen houden, maar men 
liep de deuren niet plat. De reacties waren echter zonder uitzondering positief. De aanwezigen 
konden vaak gezamenlijk herinneringen ophalen en hun commentaar op de ontwikkelingen in 
Heemstede en Bennebroek delen. 
Achteraf gezien waren drie tentoonstellingen tegelijk misschien wat te veel van het goede. 
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Gedurende het hele jaar konden belangstellenden meedoen aan een fotowedstrijd, met als 
‘opdracht’ in Heemstede / Bennebroek bijzondere plekken vast te leggen die voor de toekomst 
bewaard moet blijven - variërend van de eigen woonomgeving tot kunstobjecten en bijzondere 
gebouwen. 
Het aantal inzendingen was weliswaar gering, maar de kwaliteit was hoog. De winnaar werd beloond 
met een boekenbon en een exemplaar van de HVHB-uitgave Heemstede Vooruit. 
 
In april verscheen de extra dikke (96 pagina’s) Jubileumspecial van HeerlijkHeden, in een wat hogere 
oplage dan normaal . Qua inhoud lag de nadruk op de laatste 75 jaar in Heemstede en Bennebroek. 
Hiermee hebben we de leden een groot plezier gedaan. Tevens was dit nummer een extra mooi 
visitekaartje naar buiten toe. 
 
Op 14 mei vond in de Pinksterkerk (een rijksmonument) onze ‘grote bijeenkomst’ plaats. 
Er waren vier sprekers: twee uit de cultuurhistorische wereld, en twee uit de politiek. Michiel van der 
Burght, adjunct-directeur van Stadsherstel, vertelde over de panden die deze organisatie in 
Amsterdam, maar ook in Heemstede en Bennebroek heeft aangekocht en behoed voor sloop. Dorine 
van Hoogstraten, adjunct-directeur van MOOI Noord-Holland, benadrukte de rol van historische 
verenigingen in de bescherming van erfgoed. Burgemeester van Bloemendaal Elbert Roest, die ook 
sprak namens de Heemsteedse burgemeester, prees de inzet van de HVHB. De Heemsteedse 
wethouder Sjaak Struijf gaf de boodschap mee dat een historisch pand niet alleen een stapel stenen 
is, maar ook gevoelswaarde heeft. Een vijfde spreker, gedeputeerde Zita Pels (met o.m. Cultuur in 
haar portefeuille), was verhinderd wegens ziekte.  
Gedurende deze bijeenkomst reikte voorzitter Wim Gohres aan Hans Krol de HVHB-Oeuvreprijs uit 
voor diens gedegen en voortdurende onderzoek naar de geschiedenis van Heemstede en 
Bennebroek en voor zijn inzet voor de vereniging. 
Tot slot was er een gezellig samenzijn, waarop de ongeveer 180 aanwezigen contacten hebben 
aangehaald en nieuwe banden hebben gesmeed. Een geslaagde bijeenkomst, die muzikaal omlijst 
werd door de Teisterband (voor de kerk) en door Jasper Swank op de vleugel. 
 
In april / mei organiseerde de HVHB in samenwerking met boekhandel Blokker een schrijfwedstrijd. 
‘Opdracht’ was om je liefde voor of in Heemstede / Bennebroek te beschrijven. Dat thema sloot aan 
op dat van de Boekenweek: ‘Eerste liefde’. Er waren veertien inzendingen, waarbij opviel dat 
iedereen de liefde voor zijn omgeving op geheel eigen wijze beschreef. De drie winnaars mochten 
hun verhaal voorlezen tijdens een speciale bijeenkomst bij boekhandel Blokker en werden beloond 
met een boekenbon. De jury bestond uit Louise Flick (boekhandel Blokker), Ramy El-Dardiry (schrijver 
en Heemstedenaar) en Jaap Verschoor (HVHB). Het winnende verhaal is gepubliceerd in 
HeerlijkHeden. 
 
Op 3 september vond een exclusief bezoek aan Mariënheuvel plaats, met als doel om de leden van 
de vereniging, plus een klein aantal anderen, kennis te laten maken met dit ‘verborgen erfgoed’. 
Mariënheuvel, van oorsprong een buitenplaats en daarna een klooster, is omgebouwd tot 
seminarhotel, met behoud van de cultuurhistorische waarde van het gebouw en de omgeving. Karin 
Desetres, een van de beheerders, leidde ons vol enthousiasme rond. De ongeveer honderd 
deelnemers (het maximum) waren onder de indruk van de wijze waarop Mariënheuvel is 
gerestaureerd. 
 
Ons 75-jarig bestaan was een goede aanleiding om samenwerking te zoeken met de winkeliers aan 
Binnenweg en Raadhuisstraat in Heemstede. Eind september vierden zij op eigen wijze het feest met 
ons mee: ze hielden een ‘verhalenweek’ en richtten hun etalages in met historisch (foto)materiaal. 
Een twaalftal winkeliers hield in hun winkel een praatje over hun zaak – de geschiedenis van de 
winkel, de geschiedenis van hun vak, bijzondere verhalen etc. Tevens waren er vier wandelingen 
langs de winkels, onder leiding van Cees Fortgens en René Janus. 
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Met deze activiteit wilden we meer contacten leggen met de ondernemers aan de Binnenweg en 
Raadhuisstraat, die net als de HVHB gebaat zijn bij inwoners die van hun dorp houden en het in 
velerlei opzichten koesteren: qua winkelaanbod, maar ook qua sfeer en historie. 
 
Als laatste was er op 27 november een samenzijn van alle vrijwilligers van de vereniging, inclusief 
partner. Locatie: RCH-kantine, een gemeentelijk monument, dus een passend onderdak. De opkomst 
was hoog en deze middag bood een mooie gelegenheid om van elkaar te horen waar een ieder mee 
bezig is en om de banden aan te halen. Een quiz over bijzondere plekjes in Heemstede en 
Bennebroek droeg extra bij aan de feestvreugde. 
 
Pers 
De pers heeft regelmatig aandacht besteed aan het jubileum. Op 19 maart een spread in het 
Haarlems Dagblad, diverse malen aandacht in de plaatselijke pers, een advertorial in B Magazine, en 
tweemaal een item op de site van Oneindig Noord-Holland. 
 
 
Tot slot 
Er was één activiteit waar we geen invulling aan hebben kunnen geven: een ‘geschenk’ aan 
Heemstede / Bennebroek. We hebben onder meer gedacht aan een moderne replica van de 
schelpennis in Groenendaal (in samenwerking met een kunstenaar en bijvoorbeeld scholieren), aan 
een ‘gedenkboom’ op de grens van Heemstede en Bennebroek, en aan een boek met plakplaatjes 
van bijzondere plekken in Heemstede en Bennebroek. Dat is er vooral om organisatorische redenen 
niet van gekomen, maar samenvattend kunnen we stellen dat de HVHB zich in 2022 op een goede 
manier heeft gepresenteerd: naar de leden, de cultuurhistorische wereld, de winkeliers en vele 
anderen in Heemstede en Bennebroek. 
 

Archiefcommissie 
De lange en gevarieerde lijst aanwinsten in HeerlijkHeden 194 laat zien dat verwerken van 
documenten en materialen nooit saai of voltooid is. 
Bijna wekelijks kwamen uit diverse hoeken schenkingen binnen: vanuit Groningen tot uit eigen 
HVHB-geledingen. Continu wordt gewerkt aan verbetering van het vindbaar maken van alle 
archiefmaterialen, digitaal en steeds verfijnder geïnventariseerd in de Inventaris van de Collectie en 
in de Catalogus van de boekenverzameling. 
Onderzoek naar documenten en materialen vergrootte kennis en leverde nuttige contacten op: Anja 
Kroon overlegde met medewerkers van het Archeologisch Depot Noord-Holland, Rijksmuseum van 
Oudheden en uiteraard het Noord-Hollands Archief, Carla van der Stap met medewerkers van de 
Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed voor overdracht van het Laimböck-archief. 
Overigens blijkt doorgeven van materialen aan musea of archieven een moeilijke kwestie: instanties 
zijn door bezuiniging, personeelstekort en ruimtegebrek zeer terughoudend. 
Daan Kerkvliet en Hanneke Timmermans startten in het Noord-Hollands Archief hun medewerking bij 
het ontsluiten van de collectie fotonegatieven van Makelaar Kreuger. 
De Archiefcommissie was behulpzaam bij het beantwoorden van ruim twintig historische vragen van 
het publiek. 
Voor de expositie ‘HVHB 75 jaar’ zijn vele materialen uit het archief beschikbaar gesteld. 
De herstelwerkzaamheden van de waterschade in het Pomphuis zijn afgerond. 
Het archief is heel blij met een door de Gemeente Heemstede vervaardigd schilderijenrek. 
Speciale envelopjes zijn besteld voor het bewaren van fotomateriaal. 
Veel kwetsbare, niet ingelijste kunstwerken zijn in zuurvrije mappen veiliggesteld. 
In het voorjaar heeft Anja Kroon haar pakket taken voor het archief overgedragen aan Hanneke 
Timmermans. Gelukkig blijft Anja wel deel uitmaken van de Archiefcommissie en wordt haar enorm 
grote en altijd beschikbare historische expertise en ervaring voor de HVHB behouden! 
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Commissie Communicatie 
Mede door corona werd er nauwelijks vergaderd, maar hield de commissie contact met elkaar via 
WhatsApp en mail. Life werd er in 2022 slechts 3 keer vergaderd.  
De websiteredactie (Harry Opheikens, Marlijn de Vries) onderhield de website met nieuwsberichten 
(o.a. evenementen/verschijning nieuwe HeerlijkHeden/monumentendagen) en website-
aanpassingen waar nodig. 
De digitale nieuwsbrief van de HVHB (redactie Harry Opheikens/opmaak Marlijn de Vries) verscheen 
in 2022 tien keer. De periodieke interne nieuwsbrief voor de vrijwilligers heeft helaas geen aandacht 
gehad. In het kader van het 75-jarig bestaan heeft Pim Prins een nieuwe flyer samengesteld. 
Daarnaast heeft hij de kerstadvertentie voor de Heemsteder opgesteld. 
Verder verzorgt de commissie persberichten voor diverse media, waaronder de eigen 
Facebookpagina Historische Vereniging Heemstede-Bennebroek en de website BeleefHeemstede.  
Tevens wordt de bezetting tijdens evenementen verzorgd door commissie communicatie, zoals o.a. 
tijdens de Winterfair op de Raadhuisstraat/Binnenweg (18 december2022). 
De wekelijks column ‘Onbekend Heemstede’ van Harry Opheikens in de Heemsteder werd ook 
voortgezet. Eind december 2022 waren dat inmiddels 457 artikelen (startdatum januari 2014). 
Begin januari 2022 werd de serie ‘Kerklaan’ afgerond en werd begonnen aan de serie ‘Binnenweg’. 
In het kader van 75 jaar HVHB is een drietal tentoonstellingen georganiseerd (een in Bennebroek en 
twee in Heemstede). Ruud Bannink en Theo Out zijn daar druk mee bezig geweest in samenwerking 
met leden van de Jubileumcommissie. Ruud en Theo hebben tevens de pubquiz verzorgd op de 
vrijwilligersborrel in de RCH kantine op 27 november2022. 
Jaap van Donge volgde Marcel Oomen (hij werd voorzitter van de jubileumcommissie) op als 
voorzitter van de commissie communicatie, maar legde deze functie in oktober 2022 weer neer om 
voor hem moverende redenen. Als vertegenwoordiger van de commissie heeft Harry Opheikens 
zitting genomen in het bestuur. 
 

Commissie Evenementen 
Ook in 2022 heeft corona nog zijn invloed gehad voor de Commissie Evenementen,  zeker in de 
eerste helft van het jaar. Een tweetal lezingen/wandelingen zijn om die reden helaas geannuleerd. 
Wel was het fijn om na twee heel rustige jaren weer een aantal leuke activiteiten te organiseren. 
 Onze activiteiten: 

• 75 jaar HVHB. Lezing Adriaan Pauw. 
• Lezing Oude Kern Bennebroek en wandeling Oude Kern Bennebroek. 
• Bezichtiging grafkelder Van Vollenhoven, Algemene begraafplaats Heemstede. 
• Stadswandeling Kenau Simonsdochter Hasselaer (afgelast) 
• Bezichtiging Mariënheuvel. 

De Open Monumenten Dagen (OMD) op 11 en 12 september waren een groot succes. Voor het 
tweede jaar in nauwe samenwerking met Ons Bloemendaal. Daarnaast was er een nieuw monument 
te bewonderen tijdens de OMD te weten: De kantine van sportvereniging RCH. In totaal hebben ruim 
1200 bezoekers de 21 monumenten in Heemstede en Bennebroek tijdens de twee OMD bezocht. 
 
Bezetting 
Nadat Gerry Weijers vanaf juni 2021 -na 12 jaar- geen deel meer uitmaakte van het HVHB-bestuur 
bleef zij wel actief voor de Commissie Evenementen tijdens het jubileumjaar 2022. Naast haar 
werkzaamheden voor onze commissie heeft zij ook zitting gehad in de Jubileumcommissie. Per 31 
december heeft zij haar werkzaamheden in de Commissie Evenementen beëindigd. Onze hartelijke 
dank aan Gerry voor de ruim 12 jaar waarin zij als vrijwilliger de Commissie Evenementen heeft 
ondersteund.  De commissie bestaat nu uit: Joke Dondorp, Theo Jonckbloedt, Marijke van Donge en 
Ronald Huigen.  Er was een vacature, maar die wordt vanaf januari 2023 ingevuld door Claire 
Mettrop.   
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Commissie Karakterbehoud 
De commissie Karakterbehoud, bestaande uit Tonny Klink, Machtel Lookere, Juan Christoffels, Daan 
Dondorp, Martin Pulleman, Rob Zieltjens, Michel Bakker (adviserend lid) heeft in 2022 diverse keren 
fysiek vergaderd. De commissie heeft geen wisseling van leden ondergaan. Wel heeft Rob Zieltjens, 
die al jaren lang lid is, te kennen gegeven om tijdelijk (2023) geen lid meer te zijn van de commissie. 
Belangrijk is dat de commissie heeft gewerkt aan het herstel van de relatie met de gemeente. Een 
afvaardiging van de commissie heeft een tweemaandelijks overleg met ambtenaren over allerlei 
onderwerpen zoals het Manpadslaangebied, de onderhoudsplicht van de gemeente van 
monumenten, monumentschildjes, etc. 
In 2022 is de commissie overeenkomstig het beleidsplan begonnen met het inventariseren en 
onderzoeken van monumenten, ensembles en dorpsgezichten. Dit heeft als resultaat opgeleverd dat 
de commissie tien monumenten en tien ensembles aan het bestuur voorstelde die 
monumentwaardige objecten zijn. Het doel is om de objecten te omschrijven en op onze website te 
plaatsen. Een selectie zal nader worden omschreven en aan de gemeente worden aangeboden. 
De commissie heeft een lijst met objecten die intensief worden gevolgd door een van de 
commissieleden. Eventueel worden deze ook besproken in het overleg met de gemeente. 
In Bennebroek zijn er drie gemeentelijke monumenten bij gekomen. Daarnaast wordt binnen de 
gemeente Bloemendaal gewerkt aan een lijst met meerdere monumenten/ensembles. Wij zijn daar 
bij betrokken en hebben een lijst van 28 monumentwaardige objecten in Bennebroek voorgesteld. 
De commissieleden hebben een rondleiding gehad in Bennebroek. Ook het St. Luciaklooster is 
bezocht. In de zomer van 2022 is Duinlust te Bennebroek geopend na een grondige verbouwing door 
Stadsherstel. Het resultaat van de verbouwing is zeer fraai. 
Enkele andere activiteiten zijn: de wandeling over het Manpadslaangebied waar de commissie vooral 
prioriteit geeft aan het behoud van het Manpadslaantje en het zicht op Leyduin vanaf Groenendaal, 
rondleiding Mariënheuvel, de bouw van woningen tegenover Princehof,  het pand hoek 
Valkenburglaan/Camplaan, De Hartekamp waar het gaat om de herinrichting van het zuidelijk deel, 
terrein Stichting Vogelenzang de bouw van 250 woningen, etc. Ook is de commissie betrokken 
geweest bij enkele kleinere projecten zoals Belvedère, informatiebord langs de Leidsevaart, 
Kennemerduin, etc. 
Binnen de commissie is aandacht besteed aan de verduurzaming van de monumenten. Dit zal in 2023 
intensiever worden aangepakt. 
Enkele commissieleden hebben van de gemeente tekst en uitleg gehad over de omgevingswetgeving. 

 
Redactiecommissie HeerlijkHeden 
De vaste redactie van HeerlijkHeden, bestaande uit Marloes van Buuren, Martin Bunnik, Anja Kroon, 
Ellen Kerkvliet en Carla van der Stap, heeft ook in 2022 met veel plezier vier uitgaven van 
HeerlijkHeden samengesteld. Ook enkele gastschrijvers hebben hierbij hun medewerking verleend.  
In de eerste editie van dat jaar verscheen onder andere een interview waarin onze – toen nog 
nieuwe – voorzitter Wim Gohres aan de leden werd voorgesteld. De architectuurhistoricus Wim de 
Wagt publiceerde in datzelfde nummer een keuze uit het door hem uitgevoerde onderzoek naar 
gebouwen in Heemstede en Bennebroek uit de periode 1850-1940 die monumentwaardig zijn.  
Het voorjaarsnummer van HeerlijkHeden was een jubileumuitgave, feestelijk en extra dik! Vanwege 
de 75ste verjaardag van de HVHB bestonden alle artikelen uit een terugblik op de laatste 75 jaar in 
Heemstede en Bennebroek. Natuurlijk kwam daarbij de ontstaansgeschiedenis van onze vereniging 
aan bod en was er aandacht voor de explosieve woningbouw na de oorlog, waardoor een deel van 
het dorpse karakter verloren ging. Ook kwam onze oudgediende Hans Krol aan het woord, van wiens 
uitgebreide weblog Librariana de redactie veelvuldig dankbaar gebruik maakt.  
Het zomernummer was weer een ‘gewone’ uitgave, maar daarom voor de lezer niet minder 
interessant. Daarin bijvoorbeeld een nadere kennismaking met de Heemsteedse zangpedagoge Coby 
Riemersma, die aan veel bekende Nederlandse artiesten zangles heeft gegeven. Verder een mooi 
artikel over de restauratie van de monumentale grafkapel van de familie Van Vollenhoven op de 
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Algemene Begraafplaats en een verhaal over de – inmiddels allemaal verdwenen – Heilig 
Hartbeelden die in het katholieke Heemstede prominent in het straatbeeld aanwezig waren. 
In de vierde HeerlijkHeden van 2022 tenslotte verscheen een artikel over de architect Nic. Nijman, 
van wiens tekentafel heel veel woningen en scholen in Heemstede afkomstig zijn. Verder was er 
aandacht voor de beurtschippers, die het wasgoed van de Amsterdammers naar de wasserijen in 
onze omgeving vervoerden.  
In alle vier HeerlijkHeden in dit jubileumjaar waren een of twee artikelen gewijd aan de ontwikkeling 
van Bennebroek in de afgelopen 75 jaar, een mooie serie die voor veel herkenbare herinneringen 
zorgde. 
Dit alles is slechts een kleine greep uit de 268 pagina’s leesplezier, die de redactie in 2022 heeft 
verzorgd.    
 

Het Pomphuis in 2022 
Voor de vrijwilligers van de HVHB hebben de coronamaatregelen over heel 2022 terugblikkend 
weinig gevolgen gehad. Bestuur en commissies vergaderden frequent in het Pomphuis en dat 
veranderde in de loop van het jaar niet. Het aantal deelnemers, vrijwilligers en bezoekers aan 
activiteiten nam ten opzichte van 2021 fors toe. In 2022 hebben er 93 activiteiten (35 procent meer 
dan in 2021) in het Pomphuis plaatsgevonden, waaraan in totaal 553 mensen hebben deelgenomen. 
Om een paar van die activiteiten te noemen: Het bestuur vergaderde negen keer en de commissies 
bij elkaar 26 keer, er vonden drie lezingen plaats en het Pomphuis werd vijf keer door derden 
gebruikt. Er vonden 14 keer diverse overleggen plaats en 16 keer was het Pomphuis open voor de 
tentoonstelling ‘75 jaar HVHB’ met 124 bezoekers. Verder was het Pomphuis zes keer de gastlocatie 
voor de wandelingen van Plein1. Niet meegerekend zijn de keren, dat de Archiefcommissie aan het 
werk is geweest in het Pomphuis.  
Helaas hadden wij incidenteel nog wat last van lekkages, maar in het najaar is de belofte van de 
gemeente het dak met pannen te bedekken ingelost. Aansluitend heeft de gemeente de binnen 
ontstane waterschade gerepareerd door de muren te sauzen en ook de gevels zijn aan de buitenkant 
helemaal gesausd. Het Pomphuis ziet er weer pico bello uit, waarvoor we de gemeente zeer 
dankbaar zijn en dat hebben we voor de Kerst met een attentie laten blijken.  
De beheerders Louis Goulmy, Ronald Huigen, Rob Zieltjens 

 

Tenslotte 
Onze zichtbaarheid was in 2022 zeer goed niet alleen via HeerlijkHeden, Facebook, het Haarlems 
Dagblad, de Heemsteedse Courant, de Heemsteder en  het Heemsteeds Nieuwsblad, maar ook door 
aanwezigheid op de Lentefair, de nieuwe bewonersbijeenkomst, de Winterfair, de Jubileumviering 
en de verhalenweek door een twaalftal winkeliers. Onder andere door de inspanningen rond de 
restauratie van het grafmonument Van Vollenhoven en diverse artikelen werd extra aandacht 
besteed aan de monumentale Algemene Begraafplaats.  
 
Het contact met de gemeenteambtenaren, de verantwoordelijk wethouder Eveline Stam en 
burgemeester Astrid Nienhuis was zeer goed en constructief. Ook met de gemeente Bloemendaal 
hebben we een goed contact en overleg gehad. 
We hebben ons in het afgelopen jaar ingespannen om ook aanwezig te zijn bij andere 
erfgoedinstellingen en culturele podia. Het bestuur vindt het heel belangrijk dat de HVHB goed 
zichtbaar is in de gemeenschap Heemstede-Bennebroek. 
 
Onze Raad van Advies heeft in 2022 via formeel en informeel overleg het bestuur gevraagd en 
ongevraagd geadviseerd en bijgestaan. Het bestuur heeft dankbaar gebruik gemaakt van deze 
adviezen en bijstand. 
 
 



8 

 

En onze vrijwilligers! 
Binnen de HVHB zijn veel vrijwilligers actief, die zich op velerlei gebieden inzetten. Zonder hen zou de 
vereniging niet alle in dit verslag genoemde zaken hebben kunnen realiseren. Namens de vereniging 
dankt het bestuur deze vrijwilligers dank ook hiervoor van harte. 
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